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Conform prevederilor din Statutul Federației Române de Orientare, Consiliul Director a 

convocat Adunarea Generală Ordinară, pentru prezentarea și analiza activității federației pe anul 2023 

și prima parte a anului 2024, de la ultima adunare generală și până în prezent. Raportul de activitate al 

Consiliului Director prezentat în cele ce urmează, cuprinde în conformitate cu prevederile art. 44 din 

Statutul Federației Române de Orientare, activitatea comisiilor, colegiilor și a personalului salariat, 

precum și principalele direcții de acțiune propuse pentru anul 2024. 

Am cuprins de asemenea în Raport și aspectele marcante ale activității Federației Române de 

Orientare și implicit ale Consiliului Director de-a lungul acestui an de activitate, cu reușitele și 

neîmplinirile acestuia. 

 

Relația cu Agenția Națională pentru Sport 

Consiliul Director raportează Adunării Generale că Federația Română de Orientare și-a 

îndeplinit parțial obligațiile și parțial obiectivele asumate prin Contractul privind finanțarea 

programului ”Promovarea sportului de performanță” încheiat cu Agenția Națională pentru Sport în 

anul 2023. 

Federația a utilizat sumele prevăzute și alocate de Agenția Națională pentru Sport în contract, 

exclusiv pentru finanțarea cheltuielilor aferente subprogramelor prevăzute în anexa 2 la contract – 

Programul “Promovarea sportului de performanță”, respectiv contractul de finanțare pentru activitatea 

de excelență încheiat cu ocazia JWOC 2024, realizând toate acțiunile din programul de activitate al 

federației prevăzute contract referitoare la acțiunile de pregătire și participare a loturilor sportive 

naționale, respectiv activitățile calendarului național. 

Toate sumele încasate prin contractul cu Agenția Națională pentru Sport au fost integral 

cheltuite. 

În luna ianuarie 2024, a fost întocmită la timp și argumentată Cererea de finanțare pentru anul 

2024, cu toate anexele sale, dar, datorită sumei infime alocate FRO (100000 lei), nu s-a putut încheia 

contractul de finanțare pe anul curent mai devreme de luna martie, deși suma a fost comunicată în 

ianuarie. După comunicarea sumei, la final de ianuarie, am procedat deîndată la înjumătățirea 

normelor celor 2 instructori sportivi, care aveau câte ½ de normă în acel moment. De asemenea, 

discuții de solicitare a unor fonduri substanțiale nu am putut purta în cadrul A.N.S., deoarece eram în 

plină activitate de control, conform ordinului nr. 125 din 2024 al Președintelui A.N.S., la sesizarea 

unor neprieteni ai orientării, din orientare. După finalizarea controlului, și concluzionarea acestuia, s-

a depus contractul de finanțare, care a fost semnat de către reprezentanții A.N.S. și înregistrat cu nr. 

4404 din 12.04.2024. 

FRO a fost încadrată din nou la un nivel de finanțare scăzut, dat fiind că este federație sportivă 

neolimpică, datorită faptului că nu atinge un nivel mai ridicat de sportivi activi, așa cum pot să 

demonstreze statistic alte federații sportive, dar, probabil, și datorită imaginii create de cele două 

plângeri depuse către A.N.S. înaintea bugetării. 

Pentru a da siguranță că bugetul alocat anual de ANS federației nu va fi afectat de o modificare 

viitoare a Legii sportului cu referire la numărul de sportivi activi, trebuie să menținem un număr cel 

puțin egal cu cei 400-500 sportivi legitimați participanți în competițiile cuprinse în calendarul 

competițional indiferent de nivelul acestora, așa cum a fost în perioada 2021-2023.  

La momentul redactării raportului, au viza plătită 366 sportivi, din care 147 sunt sportivi 

masters. Este cunoscut faptul că încă participă sportivi amatori la concursuri de orientare, nelegitimați 



sau membri ai unor asociații și cluburi sportive neafiliate. Este bine pentru popularizarea orientării dar 

ar fi și mai bine pentru stabilitatea FRO dacă aceștia ar fi legitimați și cluburile pentru care activează 

ar fi afiliate. 

În anul 2023, Agenția Națională Antidoping a efectuat un număr de 16 teste, cu ocazia 

Campionatelor Naționale. În cadrul Campionatelor Mondiale de Tineret desfășurate în România,   

S-au efectuat 2 cursuri de perfecționare antrenori în anul 2023: 

- „Specificul pregătirii tehnico - tactice în Orientare, la juniori III"  și „Tempoul alergării în 

concursul de Orientare” – 01-02.09.2023, Gilău, jud. Cluj; 

- „Beneficiile aplicațiilor pentru monitorizarea sportivilor – 20.12.2023, online. 

În anul 2023, au absolvit școala de antrenori, la disciplina sportivă Orientare, un număr de 4 

cursanți, masa de antrenori la nivel național fiind in curs de dezvoltare. În anul 2024, a mai absolvit 

un antrenor de orientare școala de antrenori. 

 

Calendarul internațional 

În ceea ce privește realizarea obiectivelor asumate în contractul de finanțare încheiat cu 

Ministerul Sportului în anul 2023 și 2024, Federația Română de Orientare și-a îndeplinit parțial 

indicatorii de performanță asumați și cuprinși în anexele la contract, respectiv: 

            Prezentăm obiectivele propuse în Calendarul Internațional şi modul lor de realizare: 

a) Cupa Mondială de Orientare în Alergare Seniori (Orienteering World Cup - OWC), 

Norvegia, obiectiv: un loc 10-25; realizat un loc 22, un loc 41, un loc 53 – obiectiv realizat. 

b) Campionatul European de Juniori de Orientare (European Youth Orienteering 

Championships – EYOC), Bulgaria, obiectiv: Un loc 10-20, două locuri 20-40; realizat 2 

locuri 17, un loc 19, un loc 22, un loc 26, un loc 37, obiectiv realizat și depășit. 

c) Campionatul Mondial de Tineret (Junior World Orienteering Championships – JWOC), 

Romania, obiectiv: 2 locuri 20-40; realizat 2 locuri 22, un loc 31, un loc 39, obiectiv realizat 

și depășit. 

d) Campionatul Mondial de Orientare Seniori (World Orienteering Championships – 

WOC), Elveția, obiectiv: un loc 10-20, 1 loc 20-40; realizat un loc 31, un loc 35 obiectiv 

parțial realizat. 

e) Campionatul Sud – Est European de Orientare (SEEOC), Bosnia și Herzegovina, 

obiectiv: 3 medalii de aur, 5 medalii de argint, 5 medalii de bronz; realizat 9 medalii de aur, 8 

medalii de argint, 10 medalii de bronz, obiectiv realizat și depășit. Cu ocazia acestui eveniment, 

FRO a susținut din fonduri proprii întreaga participare a echipei, alocând din fonduri proprii 

cu cca 26 000 lei alocația bugetară, pe fondul unei adrese privind suplimentarea bugetului nr. 

7371/13.06.2023, care nu s-a concretizat prin act adițional. 

 În ceea ce privește realizarea obiectivelor asumate în contractul de finanțare încheiat cu 

Ministerul Sportului în anul 2023, Federația Română de Orientare şi-a îndeplinit majoritatea 

obiectivelor asumate. 

Reamintim că, în calendarul sportiv internațional, în anul 2023, România a găzduit cel mai 

important eveniment mondial pentru categoriile sub 20 de ani, un regal de orientare de 5 probe , 3 

individuale și 2 ștafete, cu sprijinul ANS, care a fost din punctul nostru de vedere, un succes 

organizatoric și mediatic.  

În anul 2024, până în prezent, nu au fost organizate de către FRO concursuri internaționale. 

 

Calendar național: 

Calendarul sportiv național pe anul 2023 a prevăzut să se organizeze 15 Campionate Naționale. 

Acestea sunt:  

1) Campionat Naţional Orientare Schi: proba Medie Distanţă au participat 12  cluburi. 

2) Campionat Naţional Orientare Schi: proba Lungă Distanţă au participat 12 cluburi. 

3) Campionat Naţional Orientare Schi: proba Sprint au participat 12 cluburi. 

4) Campionat Naţional Orientare Schi: proba Ştafetă au participat 12 cluburi. 



5) Campionatul Naţional de Semimaraton – Orientare in Alergare, au participat 17 cluburi. 

6) Campionatul Naţional de Noapte au participat un număr de 13 cluburi. 

7) Campionatul Naţional pe Echipe au participat un număr de 12 cluburi. 

8) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Sprint au participat 10 cluburi. 

9) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Lungă Distanţă au participat 8 cluburi. 

10) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Medie Distanţă au participat 8 cluburi. 

11) Campionatul Național Individual de Orientare în Alergare: proba Sprint, au participat 23 cluburi. 

12) Campionatul Naţional Individual de Orientare în Alergare: proba Medie Distanţă au participat 23 

cluburi. 

13) Campionatul Naţional Individual de Orientare în Alergare: proba Lungă Distanţă au participat 23 

cluburi. 

14) Campionatul Naţional de Orientare în Alergare: proba de Ştafetă au participat 20 cluburi  

15) Campionatul Naţional de Sprint Urban - au participat 35 de cluburi în cadrul celor 8 etape 

disputate. Premierea finală a avut loc la Brașov, după ultima etapă. În 2024, această festivitate va avea 

loc tot la Brașov, cu ocazia Brașov-O Meeting. 

 

Calendarul sportiv național pe anul 2024 a prevăzut să se organizeze până la data curentă 7 

Campionate Naționale, din cele 18. Acestea sunt:  

1) Campionat Naţional Orientare Schi: probă Ștafetă Mixtă: evenimentul a fost planificat în data 13-

14 ianuarie, și alternativa în 3-4 februarie. Încât nu au fost inițiative de organizare în prima dată 

aprobată, în data de luni, 8 ianuarie, Președintele FRO a inițiat organizarea la Predeal a evenimentului, 

împreună cu Cupa României, prognoza fiind favorabilă pentru următoarele 5-6 zile. Deși au fost 

temperaturi scăzute, totuși, imediat după încheierea evenimentului, pe 15 ianuarie, mare parte din 

zăpadă s-a topit. Evenimentul a fost un succes, s-au pus la dispoziție urme corespunzătoare, iar 

traseele, deși au fost mai scurte decât în mod obișnuit, au fost bine primite de participanți, pentru 3 

probe în 2 zile de schi-orientare. Au participat 8 cluburi, 60 de sportivi. 

2) Campionat Naţional Orientare Schi: probe Medie Distanţă, Lungă Distanţă, Sprint, Ştafetă – nu s-

au putut organiza în termen. Dacă vor exista condiții meteo favorabile, se va organiza campionatul în 

decembrie 2024. 

3) Campionatul Naţional de Semimaraton – Orientare in Alergare, Roman, Neamț, au participat 17 

cluburi, unde s-au aliniat la start nu mai puțin de 133 concurenți, din care 55 veterani ai orientării, 

alergând la categoriile Masters. 

4) Cupa României a fost organizată în Sighetu Marmației, în parteneriat cu C.S. Spria Baia Sprie. 

Evenimentul s-a desfășurat fără evenimente negative, participarea a fost una în creștere față de anii 

trecuți, cca 210 de sportivi, incluzând categoriile de open. 

4) Campionatul Naţional pe Echipe, Polovragi – Gorj, unde au participat un număr de 25 cluburi și 

peste 240 de sportivi la toate categoriile. Evenimentul a fost o premieră reușită în zona de sud-vest a 

României, toți participanții au rămas cu o impresie pozitivă, atât localnicii, cât și participanții. 

Încurajăm dezvoltarea unor relații similare cu mai multe comunități din România, care pot astfel să 

descopere farmecul Orientării. 

5, 6, 7) Campionatele Naţionale de Orientare Mountain Bike: proba Sprint, proba Lungă Distanţă, 

proba Medie Distanţă: au participat 6 cluburi din țară și alte 10 cluburi din alte țări, în cadrul Cupei 

Ținutului Secuiesc. Deși a fost un număr redus de participanți, totuși, este în creștere, de la scăderea 

bruscă a numărului de concurenți de după Campionatele de MTB-O din iulie 2022.  

La data raportului, rămân de disputat 4 Campionate Naționale de Orientare în Alergare – Baia Mare, 

Campionatele de Noapte și Ștafetă-Mixtă, precum și premierea finală de Sprint Urban. 

 

Este de menționat faptul că, așa cum au fost prevăzute în Anexa 1 la contractele pe 2023 și 

2024, acțiunile din programul de activitate al federației au fost respectate și realizate, deși o parte din 



acestea au avut mici probleme tehnice. Astfel, toate competițiile din calendarul sportiv național 

cuprinse în contract, au fost realizate cu finanțare parțială de la Ministerul Sportului și din veniturile 

proprii ale federației, respectiv taxele de participare, sau de la Primăriile partenere: 

- CN Semimaraton 2024 – 10.000 lei Municipiul Roman 

- CN Sprint și norme loturi 2024 – 10.000 lei Municipiul Sfântu Gheorghe 

- CN Echipe 2024 – 11.500 lei Comuna Polovragi. 

Participarea cluburilor sportive afiliate federației la Finalele Campionatelor Naționale de 

orientare a crescut față de nivelul anului 2023, după angrenarea sportivilor de la noile cluburi: Aktiv 

Râmnicu Vâlcea și Watch Out Cluj. 

În continuare, încurajăm organizatorii utilizarea platformelor online de tip liveresults la 

campionate naționale, mai ales dacă nu dispun de resurse cu care să afișeze rezultatele la fața locului. 

Regulamentul concursurilor de orientare prevede afișarea rezultatelor obligatorie. 

Site-ul www.orienteering.ro din Cluj a publicat rezultate, invitații la evenimentele sportive, 

regulamente, comentarii, puncte de vedere etc., în paralel cu site-ul fro.ro. Mulțumiri clujenilor pentru 

comunicarea tuturor rezultatelor, a noutăților și găzduirea pe site-ul din Cluj. 

Inițierea și derularea unor programe de recrutare a copiilor, programe locale prin care s-au 

organizat concursuri de popularizare a sportului orientare de “Ziua orientării pentru toți”, în 

“săptămâna școala altfel” la: București – organizatori Palatul Național al Copiilor și CS Mentor Silva, 

Săcele-Brașov – organizator CS Babarunca Săcele, Condor Club Arad, Electrosistem Baia Mare au 

atras și în multe din situații au menținut în activitate copii și juniori.  

De menționat, nu în ultimul rând și constanța d-lui Nagy Conrad de a organiza tradiționalele 

concursuri de orientare indoor la Baia Mare, concurs aflat la a șasea ediție care se bucură de un real 

interes  atât din partea copiilor cât și a sportivilor consacrați. În 2023 s-a reluat și Marele Premiu de 

Iarnă al PNC, în Teatrul Tineretului, cu ocazia ridicării tuturor restricțiilor.  

O creștere importantă a numărului de concursuri organizate o are în continuare CS Babarunca 

Săcele, care organizează lunar câte o etapă din Roza Vânturilor, care conține, în funcție de teren și 

vreme, probe de MTB, trasee pentru familii, pentru copii de toate vârstele, dar și traseele negre, de 

dificultate mare, iar în acest an culminează cu Brașov=O Meeting, unde ne așteptăm și la o participare 

importantă internațională. 

De asemenea, au apărut în calendarul FRO și etapele din Ștafeta Munților, organizate de F.R. 

Turism Sportiv de-a lungul anului. Este de discutat în continuare dacă această colaborare este în 

interesul nostru, după 2 ani de promovare în calendarul FRO. 

Din fericire, în acest an, pentru Campionatele Naționale Școlare, organizate sub patronajul 

Ministerului Educației Naționale, cu eforturile domnului Cosmin Stan de la Palatul Național al 

Copiilor, Ministerul Educației a aprobat categoriile normale, fără specificare legitimați și nelegitimați, 

evenimentul având loc cu sprijinul important al CS Mentor Silva, pentru care le mulțumim. 

Campionatele Naționale ale Ministerului Apărării Naționale la orientare au fost organizate și 

în anul 2023 de un grup de arbitri din FR Orientare, care au garantat calitatea competiției cu sprijinul 

logistic al factorilor responsabili din armată. Apreciem și faptul că MAPN remunerează organizatorul 

din partea FRO, spre deosebire de edițiile anterioare. A fost încă un pas important în colaborarea cu 

reprezentanții MAPN, în întărirea relațiilor și asigurarea de sprijin reciproc. De-a lungul anului, FRO 

a solicitat în mod sistematic unităților militare, de care aparțin sportivii orientariști de elită, scoaterea 

acestora din programul de lucru normal, pentru ca aceștia să poată participa la stagii de pregătire și 

concursuri de orientare. 

 

Activitatea Consiliului Director 

În perioada cuprinsă între A.G.O. din 02.09.2023 și Adunarea Generală din 06.09.2024, 

Consiliul Director s-a întrunit în 3 ședințe statutare: 16.11.2023, 02.04.2024, 01.08.2024. Celelalte nu 

s-au putut desfășura din lipsă de cvorum. 



 
Comunicarea între membrii Consiliului Director pentru a lua decizii ce nu suportau amânare 

s-a făcut operativ prin e-mail, prin acorduri preliminare convenite telefonic, pe whatsapp sau prin poșta 

electronică, hotărârile fiind consemnate în imediata ședință de Consiliu Director. De asemenea, decizii 

ale Colegiului Director au fost prezentate și aprobate în imediata ședință a Consiliului Director. 

Toate procesele verbale au fost redactate în timpul ședințelor și ulterior publicate pe fro.ro, 

secțiunea dedicată. Toate procese verbal au fost redactate de Natalia Deconescu, în baza înregistrărilor 

audio, și, durează între 3 și 6 ore, iar corectura încă 2 ore, în medie. Trebuie să menționăm aceste 

aporturi, încât volumul de lucru este mare și remunerat doar pentru angajații FRO, și trebuie apreciat. 

În general, s-a optat pentru ședințe online, deși sunt în continuare opinii contrare în Consiliul 

Director. Momentele în care acestea au fost necesare nu au permis prezența fizică, nefiind evenimente 

la care să participe membrii CD, decontarea unor cheltuieli doar pentru ședință nefiind o soluție agreată 

de toți membrii CD, în condițiile în care există mijloace de conferințe online. 

Având în vedere discuțiile iscate de un anume grup în anul 2014, când Consiliul Director s-a 

întrunit fizic, pe cheltuiala Federației, la Sibiu, vom promova în continuare ședințele online, la care 

fiecare membru al CD poate participa de la propriul calculator, cu toate mijloacele disponibile, din 

confortul propriului birou, fără costuri. Faptul că o parte din membrii Consiliului Director nu se pot 

așeza în seara ședinței la un birou cu internet (fără a necesita viteze mari), denotă cel puțin lipsă de 

interes, o parte din membrii absenți intervenind sporadic în ședințe din trafic sau alte ocupații mai 

importante.  

În cadrul ședințelor, s-au supus la vot înregistrarea audio, ordinea de zi curentă, dar și 

subiectele nou apărute de la transmiterea fiecărui convocator, după care s-a procedat la discutarea 

acestora și luarea deciziilor prin vot.  

 

Materiale redactate/actualizate de la ultima AGO până în prezent 

Reluăm o parte din demersurile făcute pentru asigurarea funcționării FRO, dar și a 

modernizării activității acestuia. 

În convocarea ședinței din 12.08.2022, președintele a transmis, o dată cu convocatorul, un draft 

de Regulament de Organizare și Funcționare (ROF), prin care propunea modernizarea și actualizarea 

acestuia la problematica actuală din România. În cadrul ședinței, membrii au solicitat ca Regulamentul 

să fie actualizat de către o comisie formată din Roșca D., Tămaș R., Alexandrescu C-tin. și Dinu Gh. 

Termenul stabilit inițial era 30.11.2022, iar în data de 6.10.2023, dl Alexandrescu transmite un mail 

prin care semnalează anumite disfuncții în cadrul comisiei pentru actualizarea ROF. Nu s-au trimis 

propuneri sau amendamente la forma propusă inițial de președinte, la ședința din 12.08.2022, iar în 

ședința din 22.12.22, Roșca D. menționează că nu s-a lucrat nimic și își asumă un nou termen, 

jumătatea lui februarie 2023. La ședința din 06.02.2023, s-a constatat că nu s—au făcut pașii necesari 

pentru actualizare, iar la ședința din 02.04.2024 punctul a fost pus pe ordinea de zi, dar nu a putut fi 

discutat, ședința încheindu-se o dată cu plecarea dlui Tămaș Relu, nemaifiind întrunit cvorumul 

statutar. Până la data prezentului raport, actualizarea ROF este încă în curs, fără date cunoscute despre 

progresul acestuia. 

În data de 15.09.2022, președintele a solicitat vicepreședintelui pentru Schi și MTB redactarea 

și propunerea către Consiliul Director a unei strategii de dezvoltare a acestor două ramuri, iar în ședința 

din 20.10.2022, subiectul a fost adăugat pe ordinea de zi. Subiectul nu a fost dezbătut, în lipsa 

activității și materialelor de lucru, și nu sunt propuneri transmise până la data prezentului raport. 

Nr.crt.

Sedinta 

Consiliului 

Director

Patras I. Tamas R. Rosca D.
Deconescu 

N.
Urdea Gh. Suciu S.

Galateanu 

H.
Dinu Gh.

Stan 

Cosmin

1 16.11.2023 x x x x x x

2 06.01.2024 x x x x x

3 02.04.2024 x x x x x x

4 29.07.2024 x x x x x

5 01.08.2024 x x x x x x

6 05.09.2024 va avea loc ulterior intocmirii raportului, pentru aprobarea materialelor si a ordinii de zi pentru AGO



Site-ul fro a fost propus spre modernizare în ședința din 08.10.2022, însă la propunerea dlui 

Roșca D., subiectul se amână până la o ședință ulterioară. Nu a mai reprezentat o prioritate până la 

data curentă, dar va fi reluată cu prima ocazie. 

În septembrie 2022, Roșca D. a propus adăugarea pe ordinea de zi prezentarea proiectului de 

introducere a activităților de orientare în școli. Subiectul a fost adăugat pe ordinea de zi în următoarele 

2 ședințe (08.10.22, 20.10.22), dar nu s-a propus nimic în cadrul acestuia, iar din următoarele ședințe 

nu a mai fost discutat, solicitând amânarea acestuia pe durată nedeterminată. 

Tot în septembrie, în data de 16.09.2022, Roșca D. a transmis un draft de Protocol de 

desfășurare a ședințelor Consiliului Director, care conținea detalierea modului de lucru în Consiliul 

Director. Acesta propunea, printre altele, desființarea de facto a ședințelor online, și impunea 

consensul pentru fiecare decizie luată de Consiliul Director. Președintele și dl Urdea G. au propus 

adăugiri, care presupuneau reguli de conduită și disciplină, măsuri, asumarea votului, și decontarea 

transportului pentru ședințele Consiliului Director. Draftul regulamentului a fost completat cu 

propunerile propuse, transmis înainte de ședințe și a fost inclus pe ordinea de zi a ședințelor din 

22.12.2022, 20.02.2023, 06.02.2023 și 22.04.2023. Subiectul nu a fost dezbătut, la solicitarea celui 

care l-a propus, solicitând dezbaterea într-o ședință cu prezență fizică, având în vedere complexitatea 

lui. 

Cu ocazia Auditului efectuat de Corpul de Control al Președintelui A.N.S., au fost relevate 

câteva materiale lipsă din mecanismul de funcționare intern al F.R.O., pentru care au recomandat să 

fie redactate, aprobate și puse în aplicare. Acestea au fost aprobate în ședința CD din 02.04.2024, și 

care le descriem în continuare, pe scurt: 

- Statul de funcții pe anul 2024, care include Secretar -jumătate de norma, Economist – 

jumătate de norma și instructor sportiv – normă întreagă 

- Organigrama F.R.O. a fost aprobată în premieră, deși a fost propusă în mai multe rânduri, 

din septembrie 2022 

- Procedura de achiziții publice directe 

- Politici contabile proprii FRO ediția 2024: Conțin modul de întocmire a contabilității 

primare, cum se întocmesc deconturile, cum se decontează transportul, cazare, masă, dar 

și cum se înregistrează in conturile contabile cheltuielile și veniturile, cum se înregistrează 

deconturile, cine le vizează, cine le întocmește. 

- Regulamentul arbitrilor actualizat și Procedura privind stabilirea baremelor de arbitraj 

acordate la competițiile de orientare; 

 

Modalitatea și atmosfera de lucru din Consiliul Director 

De la începutul mandatului, în consiliul director s-a încercat o trasabilitate a deciziilor, prin 

redactarea convocatoarelor cu ordinea de zi propusă, la începutul ședinței s-a constatat îndeplinirea 

cvorumului sau nu, s-a declarat ședința deschisă, s-a convenit cu acordul membrilor înregistrarea audio 

a ședinței, s-a supus spre aprobare și ajustat/completat ordinea de zi, după care s-a trecut la 

problematica curentă. O parte din ședințe s-au încheiat cu cuvinte de încheiere, altele s-au încheiat 

prin plecarea unuia sau mai multor membri, numărul celor prezenți rămânând sub 6, minimul prevăzut 

în statut.  

Deciziile Colegiului Director s-au luat în scris prin comunicare directă între membrii acestuia, 

cele relevante fiind consemnate în scris, până la data curentă fiind 19 decizii luate în anul 2024. 

Acestea au fost supuse analizei Consiliului Director la începutul fiecărei ședințe, cu comentarii bune 

sau mai puțin bune, constructive sau nu, dar aprobate cu majoritate de voturi.  

Ulterior părților introductive, în cadrul următoarelor puncte s-a trecut la discuții și decizii ce 

țin exclusiv de Consiliul Director.  

Modul de lucru în Consiliul Director n-a fost mereu unul productiv, în repetate rânduri, 

existând controverse, reproșuri, sau chiar jigniri și ofense între membrii CD.  

Din septembrie 2023, există angajați 2 instructori sportivi, câte o jumătate de normă, Creangă 

Costel și Stan Cosmin. Aceștia pot asigura un minimum de funcționare în cadrul F.R.O., chiar dacă 

din februarie, normele au fost înjumătățite, în lipsa fondurilor. 



De asemenea, deoarece am fost instruiți în acest sens de către Corpul de Control, contabilitatea 

nu a mai fost ținută din februarie cu Contract de Activitate Sportivă, ci cu Economist angajat, cu 

jumătate de normă. 

Pentru postul de secretar, s-a decis organizarea unui nou concurs de angajare, în 25-

26.09.2024, iar perspectivele de finanțare depind de alocarea la rectificarea bugetară. 
 

Acțiunile CD în raport cu comisiile și colegiile 

Încercarea de a reorganiza unele comisii și colegii ale FRO prin libera implicare a unor 

persoane responsabile si active, care sa-si asume si sa înfăptuiască obiectivele asumate prin contractul 

cu A.N.S., s-a lovit și in 2022-2023 de pasivitatea unora dintre cei solicitați, fapt ce a îngreunat în 

continuare activitatea comisiilor și colegiilor precum și a Consiliului Director în ansamblu. 

Implicarea orientariștilor în comisiile și subcomisiile FRO au fost reduse oricum în trecut. În 

continuare, nu există implicare în acestea, cu mici excepții! 

Președintele a încercat să responsabilizeze cât mai mult comisiile și colegiile, așa cum au fost 

acestea alcătuite acordând încredere deplină acestora atunci când au fost funcționale (CCH, CA, 

comisia de promovare), luând în calcul toate opiniile exprimate de acestea, dar preluând și rezolvând 

uneori din sarcinile ce le reveneau de drept și mediind pe cât posibil pentru o mai bună colaborare 

între acestea. Colegiile și comisiile federației ar fi trebuit să comunice mai mult, ÎN SCRIS, și să-și 

coordoneze activitatea în mod constructiv și unitar. Întotdeauna se poate mai bine.  

În prezent, ne confruntăm cu un număr mic de antrenori specializați în disciplina orientare, 

datorat și inactivității Colegiului Antrenorilor în acest sens în ultimii 5 ani. În 2021, s-au făcut 

demersurile necesare pentru a convinge sportivii de performanță și tehnicienii din orientare să urmeze 

cursurile de antrenori organizate de CNFPA. În acest an a mai absolvit un antrenor cursul CNFPA, iar 

dar în acest moment nu mai sunt cursanți, sperăm din septembrie 2024 să înceapă cursurile încă 3 

persoane. În acest sens, ne exprimăm sprijinul pentru cei ce doresc să promoveze aceste cursuri, prin 

toate pârghiile pe care FRO le are. 

Colegiul Antrenorilor și-a îndeplinit principalele sarcini în perioada raportată. ROF prevede o 

multitudine de activități pe care CA trebuie să le întreprindă, multe din acestea fiind ignorate. Nu 

există în acest moment o evidență a antrenorilor de orientare din România, cu nume-prenume și grad 

/ nivel. 

Comisia de Promovare, Dezvoltare și Mass-Media și-a desfășurat activitatea și în acest an 

pentru promovarea site ului și asigurarea imaginii federației pe rețelele de socializare, sub coordonarea 

dlui Iacob Mădălin. În cadrul comisiei au activat temporar și Szep Zoltan și Gălățeanu Adela. 

Comisia de Competiții și Hărți a avut o activitate în ușoară scădere. Aceasta a supus aprobării 

Consiliului Director, așa cum am scris mai sus: calendarul 2024 și precizările la sistemul 

competițional. Cu noul președinte, Irina Maiorescu, deși către Consiliul Director nu a fost transmis 

vreun proces verbal sau minută privind deciziile luate de-a lungul anului, au fost comunicate operativ, 

în scris, Președintelui FRO deciziile și propunerile relevante luate în cadrul comisiei. Nu pot să nu 

remarc că, în cadrul etapei de sprint KO desfășurate la Sfântu Gheorghe, o mare premieră pentru 

orientarea din România, niciunul din cei 7 membri ai CCH nu au participat.  

Colegiul Arbitrilor este, din păcate compus din persoane care nu mai pot activa corespunzător. 

Este nevoie de arbitri cu disponibilitate de muncă și timp liber de alocat pentru orientare.  

Cam în aceeași situație se află și celelalte comisii, unde nu a existat activitate monitorizată la 

nivel de CD în niciuna dintre ele: Comisia de Disciplină, Comisia de Orientare MTB, Comisia de 

Orientare Schi, Comisia Sportivilor de Elită, Comisia Medicală, Comisia de Apel, Comisia Anti-

Doping. 

 

 

Material întocmit de Colegiul Director:  

Patraș Ionuț – președinte, 

Gălățeanu Horia - membru,  

Stan Cosmin Eduard – Secretar general interimar 


